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P R O T O K Ó Ł  N R  XLII/2022 
z Absolutoryjnej Sesji Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą  

w dniu 14 lipca 2022 r. 

Część I 
Punkt 1. Otwarcie Sesji. 
Punkt 2. Stwierdzenie quorum. 
Punkt 3. Przyjęcie porządku obrad. 
Punkt 4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji oraz odpowiedzi na interpelacje i wnioski. 
Punkt 5. Informacja Przewodniczącego o pracy w okresie między sesjami. 
Punkt 6. Informacja Wójta o pracy w okresie między sesjami. 
 

Część II 
Punkt 7. Raport o stanie Gminy Nowe Miasto nad Wartą za 2021 rok: 

a) Przedstawienie raportu o stanie Gminy Nowe Miasto nad Wartą za rok 2021. 
b) Debata nad raportem. 

• Informuję, że osoby zainteresowane udziałem w debacie nad Raportem o stanie 
gminy podczas sesji absolutoryjnej - mogą w sesji uczestniczyć na zasadach 
określonych w art. 28aa ust. 6, 7 oraz 8 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie 
gminnym (Dz. U. z 2022 poz. 559 ze zm.). 

Punkt 8. Przyjęcie uchwały ws. udzielenia Wójtowi Gminy Nowe Miasto nad Wartą wotum zaufania. 
 

Część III 
Punkt 9. Sprawozdanie z wykonania budżetu za 2021 rok:  

a) Przedstawienie sprawozdania finansowego oraz sprawozdania z wykonania budżetu 
Gminy Nowe Miasto nad Wartą wraz z informacją o stanie mienia za 2021 r. 

b) Odczytanie uchwały Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu                       
w sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym przez Wójta Gminy sprawozdaniu                          
z wykonania budżetu Gminy za 2021 rok. 

c) Odczytanie opinii Komisji Rewizyjnej o wykonaniu budżetu Gminy za 2021 r.,                              
oraz wniosku o udzielenie Wójtowi Gminy absolutorium z tytułu wykonania budżetu                
za 2021 rok. 

d) Odczytanie uchwały Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu                        
w sprawie wyrażenia opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej. 

e) Dyskusja nad sprawozdaniem w wykonania budżetu Gminy Nowe Miasto n. Wartą, 
sprawozdaniem finansowym oraz informacją o stanie mienia komunalnego Gminy Nowe 
Miasto nad Wartą. 

Punkt 10. Przyjęcie uchwały ws. zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminy Nowe Miasto                 
nad Wartą wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za rok 2021. 
Punkt 11. Przyjęcie uchwały ws. udzielenia Wójtowi Gminy Nowe Miasto nad Wartą absolutorium                  
z tytułu wykonania budżetu za 2021 rok. 
 

Część IV 
Punkt 12. Interpelacje Radnych. 
Punkt 13. Wolne głosy i wnioski. 
Punkt 14. Zamknięcie sesji. 
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Ad 1) Otwarcie sesji. 
Przewodniczący pan Waldemar Tomaszewski o godzinie 1500 otworzył                       

XLII Absolutoryjną Sesję Rady Gminy i powitał Radnych, a także osoby oglądające 
transmisję obrad na żywo. 
 
Ad 2) Stwierdzenie quorum. 

Przewodniczący informował, że ustawowy skład Rady wynosi 15 Radnych,       
na sali obrad zasiada 14 Radnych. 

 
Ad 3) Przyjęcie porządku obrad. 

Przewodniczący zawiadomił, że Radni otrzymali porządek obrad zgodnie                     
z ustawowym terminie tj. 14 dni przed posiedzeniem. W związku z brakiem 
dodatkowych pytań pan Waldemar Tomaszewski zaproponował przyjęcie 
porządku.  

 Porządek został przyjęty 14 głosami za, 0 głosów przeciwnych, 0 głosów 
wstrzymujących. 

• Lista z głosowaniem imiennym stanowi załącznik do niniejszego protokołu.   
 
Ad 4) Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji oraz odpowiedzi na interpelacje               
i wnioski. 

Przewodniczący przed podjęciem protokołu otworzył dyskusję.                                       
W związku z brakiem uwag Przewodniczący zarządził głosowanie.  

 Protokół z XLI Sesji z dnia 9 czerwca 2022 r. został przyjęty 14 głosami za,               
0 głosów przeciwnych, 0 głosów wstrzymujących.  

• Lista z głosowaniem imiennym stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad 5) Informacja Przewodniczącego o pracy w okresie między sesjami. 
 Przewodniczący informował, że ostatnia sesja odbyła się 9 czerwca, natomiast 
10 czerwca pracowała komisja rewizyjna, która sporządziła protokół, a także 
wniosek o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy. Ten wniosek wraz                                   
z porządkiem obrad został przesłany do Regionalnej Izby Obrachunkowej. 
Regionalna Izba Obrachunkowa ustosunkowała się do wniosku komisji i opinii 
pozytywnie, a tym samym przesłała swoją opinię o wniosku. 

Dnia 20 czerwca odbyło się wspólne posiedzenie komisji, którego tematem 
miały być interpelacje Radnych związane z oświatą oraz temat świetlic wiejskich.               
Ze względu na wydarzenia, które miały miejsce w godzinach południowych,                          
tj. przybycie mieszkańców gminy celem przeprowadzenia rozmowy w temacie 
Centralnego Portu Komunikacyjnego i budowy linii kolei szybkich prędkości, 
Przewodniczący wraz z panią Sekretarz podjęli decyzję, że spotkanie z Dyrektorami 
należy odwołać – za co Przewodniczący jeszcze raz Dyrektorów przeprasza - ale 
zapewne temat wróci na początku września, termin zostanie ustalony i takie 
posiedzenie się odbędzie.  
20 czerwca posiedzenie odbyło się z mieszkańcami, którzy domagali się wyjaśnień 
dotyczących przebiegu (wariantów) szybkich kolei, dyskusja był długa, w wyniku 
tego spotkania pan Wójt skontaktował się z przedstawicielem CPK z którym 
uzgodnił, że w środę odbędzie się w Urzędzie spotkanie z władzami gminy. 
Przewodniczący również uczestniczył w tym spotkaniu, trwało ono 2 godziny.                   
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Po tym spotkaniu zostało sformułowane pismo z pytaniami do Centralnego Portu 
Komunikacyjnego do Urzędu dotarła odpowiedź – jest ona umieszczona na stronie.  
29 czerwca odbyło się – z inicjatywy Sołtysa sołectw Boguszyn - spotkanie 
mieszkańców z władzami gminy, zadawano wiele pytań, uzgodnienia jakie wynikły 
ze spotkania, ale i rozmów wcześniejszych, proponowano spotkanie                                      
z przedstawicielami CPK i z mieszkańcami na posiedzeniu sesji. Po wymianie 
korespondencji związanej z ustaleniem terminu, w dniu wczorajszym udało                       
się potwierdzić ostateczny termin spotkania na dzień 18 lipca na godzinę 14.                       
Na spotkaniu pojawią się również przedstawiciele studium terenowo – ekonomiczno 
- środowiskowego.  
Przewodniczący dodał, że wystąpił z pismem do pana Starosty o zorganizowanie 
spotkania wójtów i burmistrzów gmin ościennych przez które ma przebiegać szybka 
kolej, takie spotkanie odbyło się w dniu 5 lipca. Zostało również sporządzone pismo 
do przewodniczących rad gmin ościennych tj. Krzykosy, Zaniemyśl, Środa 
Wielkopolska oraz Jarocin, pismo dotyczyło udzielenia informacji czy ich rady 
podejmowały jakieś stanowiska odnośnie przebiegu kolei szybkich prędkości,                     
do dnia dzisiejszego Przewodniczący nie otrzymał żadnej odpowiedzi poza gminą 
Środa Wielkopolska, która informowała iż stanowisko Burmistrza i Radnych                      
jest takie, że posiadają na swoich terenach wiele terenów objętych planami 
zagospodarowania przestrzennego, co w znacznym stopniu koliduje z tymi planami. 
Jednak stanowisko Rady Miejskiej było w czasie kiedy była mowa o 8 wariantach,                
a nie o 4 tak jak to ma miejsce w chwili obecnej.    
  
Ad 6) Informacja Wójta o pracy w okresie między sesjami. 
 Wójt informował, że dzisiejsza sesja jest sesją absolutoryjną, za chwilę zostanie 
przedstawione sprawozdanie z wykonania budżetu oraz raport o stanie gminy.                  
W okresie między sesjami było wiele spraw bieżących, sprawą która w tej chwili jest 
najważniejsza dla urzędu i mieszkańców jest sprawa Centralnego Portu 
Komunikacyjnego, pan Przewodniczący sporo na ten temat już powiedział, gdyż jest 
bardzo zaangażowany w tą kwestię. W poniedziałek będzie sesja nadzwyczajna, 
będą przedstawiciele CPK, Urząd każdą informacje, czy korespondencję, którą 
otrzymuje zamieszcza na stronie internetowej Urzędu. Przewodniczący wspominał       
o piśmie które było skierowane do CPK, było to 15 pytań, otrzymaliśmy na nie 
wyczerpującą odpowiedź, która już jest zamieszczona na stronie Urzędu. Odbyło się 
również spotkanie w Środzie Wlkp. z Burmistrzem oraz ze Starostą, spotkanie 
dotyczyło stanowiska Powiatu w tej kwestii, podczas spotkania zaoferowano szeroką 
pomoc w kwestii przebiegu wariantów. Wpływają również petycje mieszkańców 
które kierujemy do CPK, już jedno stanowisko gminy zostało przedstawione,                       
są formułowane kolejne stanowiska w oparciu o materiały i pisma, które wpływają. 
Jest to bez wątpienia w tej chwili sprawa najważniejsza dla samorządu, 
mieszkańców, dlatego zorganizowano posiedzenie poniedziałkowe Rady z udziałem 
pięciu przedstawicieli Centralnego Portu Komunikacyjnego oraz biura 
projektowego.  
 
 Przewodniczący dopowiedział w tym punkcie iż z poczynionych obserwacji 
zauważył, że na stronach internetowych samorządów nie ma żadnych informacji 
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dotyczących CPK, natomiast na stronie naszego Urzędu od 20 czerwca nie ma 
tygodnia, żeby nie pokazały się nowe informacje.  
Poza tym po spotkaniu czerwcowym, szerokim echem odbijają się działania 
mieszkańców piszących petycje nie tylko do Urzędu i CPK, ale także do prasy 
lokalnej, czy programów telewizyjnych. Głos zabrał również poseł Tadeusz 
Tomaszewski.   
 
Ad 7) Raport o stanie Gminy Nowe Miasto nad Wartą za 2021 rok. 

a) Przedstawienie raportu o stanie Gminy Nowe Miasto nad Wartą                    
za rok 2021. 

Przewodniczący Rady pan Waldemar Tomaszewski głos w tym punkcie oddał 
pani Honoracie Nawrockiej Sekretarz Gminy.  
Pani Sekretarz poinformował, że po raz kolejny Wójt przedstawia mieszkańcom 
raport o stanie Gminy Nowe Miasto nad Wartą, który opracowano w związku z art. 
28aa ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (Dz. U. z 2022 r.,                     
poz. 559 ze zm.), oraz zgodnie z Uchwałą Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą nr 
V/32/2019 z dnia 28 lutego 2019 roku ws. szczegółowych wymogów dotyczących 
raportu o stanie Gminy. Dokument ten obejmuje podsumowanie działalności organu 
wykonawczego w roku poprzednim, w obszarach: ochrony środowiska naturalnego, 
demografii  i przedsięwzięć prorodzinnych, oświaty i wychowania, kultury, sportu                 
i rekreacji, bezpieczeństwa publicznego i ochrony przeciwpożarowej, pomocy 
społecznej, ochrony zdrowia, rolnictwa, funkcjonowania gminnych jednostek 
organizacyjnych itp. Zgłoszenia do wzięcia udziału w debacie poparte listą                         
co najmniej 20 mieszkańców Gminy Nowe Miasto nad Wartą, kierowane                             
do Przewodniczącego Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą, przyjmowane były                   
w Biurze Rady (pokój 4; Urząd Gminy Nowe Miasto nad Wartą, ul. Poznańska 14)          
do dnia 13.07.2022 r., do godz. 12:00. Liczba mieszkańców mogących zabrać głos                      
w debacie wynosiła 15. W tym terminie nikt nie zgłosił chęci zabrania głosu                         
w debacie nad raportem. 

b) Debata nad raportem. 
Przewodniczący Rady otworzył debatę nad raportem o stanie Gminy za 2021 

rok.  
➢ Pan Waldemar Tomaszewski informował, że ma spostrzeżenia co do raportu, 

które zauważył podczas czytania, mianowicie jeżeli chodzi o liczę 
mieszkańców w naszej gminie to spada ona systematycznie od roku 2008.              
W roku 2008 był szczyt - jak pokazują wykresy, wtedy było tych mieszkańców 
zarejestrowanych według danych z Urzędu 9171, a za rok 2021 – 8845, mamy 
prawie 300 osób mniej w naszej gminie przez okres 14 lat. Jak czytamy dalej 
kwestie urodzonych i zmarłych- to jest też sytuacja, że wychodzi ok 30 osób               
na rok- mnożąc przez 14 lat to mniej więcej się pokrywa.  
Kolejną rzeczą do której Przewodniczący się odniósł jest sprawa oświaty, 
mianowicie liczba uczniów w szkołach, dane są też zatrważające, gdyż 
wykresy pokazują jak i w której szkole uczniów przybywa, w której jest ich 
mniej. Ale też w raporcie pokazane są wydatki edukacyjne - jak wzrastają.                  
W roku 2017 do roku 2018 wydatki wzrosły o 1,64 %, a od roku 2018 do roku 
2020 o 7%, natomiast od 2020 do 2021 o kolejne 5,7%, patrząc analogicznie                 
na subwencję to subwencja w 2018 roku w stosunku do roku 2017 spadła                   
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o 3,14%, w kolejnym wzrosła o 5,35%, a w roku 2021 wzrosła tylko o 8%, 
natomiast środki własne gminy wzrosły w 2021 roku aż o 34%.                                      
Jest to zatrważające, subwencja nie wystarcza nawet na wynagrodzenia,                     
a gdzie tutaj wydatki związane chociażby z remontami czy doposażeniem 
szkół.  

➢ Pani Sekretarz dodała, że Raport jest dokumentem odzwierciedlającym                      
w sposób mniej szczegółowy sprawozdanie z wykonania budżetu,                             
jest też dokumentem który tak naprawdę powiela sprawozdanie                                
w działalności oświaty, które składane jest corocznie i Radzie i Wójtowi. 
Raport w sposób mniej szczegółowy przedstawia działalność samorządu                 
na podstawie dokumentów wytworzonych już wcześniej - jest ich 
powieleniem.    

 

Ad 8) Przyjęcie uchwały ws. udzielenia Wójtowi Gminy Nowe Miasto nad Wartą 
wotum zaufania. 

Projekt uchwały odczytał Przewodniczący Rady i dodał, że uchwałę o udzieleniu 
wójtowi wotum zaufania Rada Gminy podejmuje bezwzględną większością głosów 
ustawowego składu rady gminy. Niepodjęcie uchwały o udzieleniu wójtowi wotum 
zaufania jest równoznaczne z podjęciem uchwały o nieudzieleniu wójtowi wotum 
zaufania.  

Za podjęciem uchwały opowiedziało się 14 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                    
0 głosów wstrzymujących. 

 Uchwała Nr XLII/285/2022 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia                             
14 lipca 2022 r., stanowi załącznik do protokołu.  

• Lista z głosowaniem imiennym stanowi załącznik do niniejszego protokołu.   
 
 

Część III 

Ad 9) Sprawozdanie z wykonania budżetu za 2021 rok:  
a) Przedstawienie sprawozdania finansowego oraz sprawozdania                      

z wykonania budżetu Gminy Nowe Miasto nad Wartą                               
wraz z informacją o stanie mienia za 2021 r. 

Głos w tym punkcie zabrała pani Elżbieta Mnich - Skarbnik Gminy, która 
wyczerpująco omówiła sprawozdanie z wykonania budżetu za rok 2021, bilans 
organu, bilans jednostki, bilans rachunku zysku i strat oraz informację o stanie 
mienia za 2021 r. Pani Mnich poinformowała, że najważniejszym dla budżetu,                        
dla przedstawienia sytuacji finansowej jest bilans z wykonania budżetu.                                  
Jak się porówna sprawozdanie opisowe z bilansem z wykonania budżetu                          
to wszystko musi się zgodnie pokrywać.  

• Sprawozdanie stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 

b) Odczytanie uchwały Składu Orzekającego Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Poznaniu w sprawie wyrażenia opinii                                   
o przedłożonym przez Wójta Gminy sprawozdaniu z wykonania 
budżetu Gminy za 2021 rok. 

Głos w tym punkcie zajął Przewodniczący Rady, pan Waldemar 
Tomaszewski, który odczytał uchwałę Składu Orzekającego Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Poznaniu w sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym przez 
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Wójta Gminy sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy za 2021 rok wraz                         
z informacją o stanie mienia jednostki samorządu terytorialnego i objaśnieniami – 
SO-10/0954/276/2022 z dnia 1 czerwca 2022 roku. 

• Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 

c) Odczytanie opinii Komisji Rewizyjnej o wykonaniu budżetu Gminy                  
za 2021 r., oraz wniosku o udzielenie Wójtowi Gminy absolutorium               
z tytułu wykonania budżetu za 2021 rok. 

Głos w tym punkcie zajął Przewodniczący Rady, który odczytał opinię Komisji 
Rewizyjnej o wykonaniu budżetu Gminy za 2021 r., oraz wniosek o udzielenie 
Wójtowi Gminy absolutorium z tytułu wykonania budżetu  za 2021 rok. 

• Opinia stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 

d) Odczytanie uchwały Składu Orzekającego Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Poznaniu w sprawie wyrażenia opinii o wniosku 
Komisji Rewizyjnej. 

Głos w tym punkcie zajął Przewodniczący Rady, pan Waldemar Tomaszewski, 
który odczytał uchwałę nr SO-10/0955/272/2022 Składu Orzekającego Regionalnej 
Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 28 czerwca 2022 r. w sprawie wyrażenia 
opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą w 
sprawie udzielenia absolutorium dla Wójta Gminy Nowe Miasto nad Wartą z tytułu 
wykonania budżetu za rok 2021. 

• Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 

e) Dyskusja nad sprawozdaniem w wykonania budżetu Gminy Nowe 
Miasto n. Wartą, sprawozdaniem finansowym oraz informacją                        
o stanie mienia komunalnego Gminy Nowe Miasto nad Wartą. 

➢ Radny Juliusz Twardowski pytał czy wydatki majątkowe przeszły                             
na następny rok. Było 58% wykonania czyli pozostała część przeszła na rok 
kolejny, wynika to z protokołu komisji rewizyjnej.  
Pani Skarbnik informowała iż 58% wydatków inwestycyjnych wykonano                  
w roku 2021 natomiast to co zostało niezakończone np. rozbudowa Szkoły                 
w Boguszynie przeszło do realizacji na rok kolejny. Taka sama sytuacja jest                 
z rozbudową Urzędu Gminy, w roku 2021 miał być przetarg i wstępne prace 
jednak przeszło to na rok przyszły.  

➢ Radna Zofia Kędziora informowała, że sprawozdanie z wykonania budżetu      
to nic innego jak podsumowanie całorocznej pracy Rady i Urzędu. Świadczą   
o tym zmiany dokonywane w budżecie poprzez podejmowane Uchwały Rady                         
i Zarządzenia Wójta. O tym, że budżet był dobrze wykonany świadczy 
wysoki wskaźnik jego wykonania. Radna wyraziła zdanie, że nie ma co 
dyskutować ponieważ praca Rady nad budżetem była ciężka o czym 
świadczy opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej, w której nie ma większych 
uwag poza kosmetycznymi sprawami. Radna dodała, że uważa iż należą się 
podziękowania wszystkim, szczególnie tym, którzy pracowali nad tym 
budżetem, nad jego wykonaniem: władzą gminy, a szczególnie pracownikom 
i pani Skarbnik, która czujnym okiem pilnuje wykonania budżetu.  

➢ Głos zabrał Przewodniczący, który zgodził się z Radną Kędziorą, dodał,                       
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że podziękowania należą się wszystkim, zaczynając od obsługi, pracowników 
porządkowo- gospodarczych, poprzez szeregowych pracowników urzędu, 
każdej jednostki, szkół, CUW-u, GOK-u, Biblioteki, OPS-u, ale również 
podziękowania należą się mieszkańcom, którzy są zaangażowani w realizację 
budżetu poprzez fundusz sołecki. Wójt składa projekt, który jest 
zaakceptowany przez Radę, zmieniany w ciągu roku, ale realizują go 
wszyscy. Od kilku lat można już zaobserwować, że budżet planowany                            
jest z dużym deficytem, a kończy się jakimś niewielkim niedoborem albo 
nadwyżką. Jak wynika z Wieloletniej Prognozy Finansowej Gmina nie jest 
bardzo zadłużona, nasza Wieloletnia Prognoza jest rozłożona na 7 lat 
pożyczką z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska, którą musimy 
spłacić w kwocie 3 miliony 800 tys. zł, ale są gminy które mają wieloletnią 
prognozę do roku 2040, świadczy to o tym, że nasza Gmina nie bierze 
kredytów przez ostatnie kilka lat, po to żeby finansować jakieś zadania. 
Przewodniczący wyraził zdanie, że ponad 3 lata temu dobrym posunięciem 
było zatrudnienie przez pana Wójta dwóch dodatkowych osób, mowa tutaj                   
o Sekretarzu i Zastępcy. Te dwie osoby w istotny sposób odciążyły pracę 
Wójta, gdyż zanim zostały zatrudnione Wójt pracował praktycznie sam przez 
kilka lat. Zatrudnienie tych osób wniosło to iż bardzo dużo inwestycji dzieje 
się w naszej gminie, a nie są to małe inwestycje. Przez ręce tych dwóch osób, 
choć nie tylko ich, bo również pracowników, przeszło już wiele inwestycji                           
i to nie małych. Należy wspomnieć o rozbudowie remizy strażackiej                            
w Nowym Mieście, rozbudowa oczyszczalni ścieków za ponad 6 milionów 
złotych, budowa PSZOKa, są to inwestycje ogromne. W ubiegłym roku 
rozpoczęła się rozbudowa Szkoły w Boguszynie, rozbudowa Szkoły                           
w Kolniczkach, pozyskiwanie środków z zewnątrz - to też ich praca,                             
to starania również pracowników. Przewodniczący poinformował, że uważa 
iż te dwie osoby zasługują również na podziękowania. Czekają kolejne 
inwestycje, nad którymi trzeba zacząć działać, szczególnie studnie, które 
trzeba rozpocząć, bo wiadomo jak jest z wodą, kolejny temat to rozbudowa 
urzędu gminy, jak widać w ostatnich latach bardzo dużo realizujemy                        
za bardzo duże kwoty i pozyskujemy tych środków z zewnątrz naprawdę 
sporo, może nie są to środki unijne, ale są to środki rządowe.                                       
Pan Tomaszewski wyraził zdanie, że w jego ocenie budżet jest wykonany 
dobrze, nie ma nad czym dyskutować, pozostaje podziękować wszystkim 
którzy mieli wkład w realizację tego budżetu.  
Przewodniczący w związku z brakiem dalszych zgłoszeń o zajęcie głosu 
zamknął dyskusję i przeszedł do punktu kolejnego.      

 
Ad 10) Przyjęcie uchwały ws. zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminy 
Nowe Miasto nad Wartą wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za rok 
2021. 

Projekt uchwały odczytał Przewodniczący Rady, przypominając,                                    
że ww. uchwała zostaję podjęta bezwzględna większością głosów i przeszedł                  
do głosowania.  

Za podjęciem uchwały opowiedziało się 14 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                    
0 głosów wstrzymujących. 
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 Uchwała Nr XLII/286/2022 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia                             
14 lipca 2022 r., stanowi załącznik do protokołu.  

• Lista z głosowaniem imiennym stanowi załącznik do niniejszego protokołu.   
 
Ad 11) Przyjęcie uchwały ws. udzielenia Wójtowi Gminy Nowe Miasto nad Wartą 
absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2021 rok. 

Projekt uchwały odczytał Przewodniczący Rady, przypominając,                                    
że ww. uchwała zostaję podjęta bezwzględna większością głosów i przeszedł                  
do głosowania.  

Za podjęciem uchwały opowiedziało się 14 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                    
0 głosów wstrzymujących. 

 Uchwała Nr XLII/287/2022 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia                             
14 lipca 2022 r., stanowi załącznik do protokołu.  

• Lista z głosowaniem imiennym stanowi załącznik do niniejszego protokołu.   
 
Część IV 
Ad 12) Interpelacje Radnych. 

Przewodniczący poinformował, że interpelacje nie wpłynęły w związku                      
z czym przeszedł do punktu kolejnego. 
 
Ad 13) Wolne głosy i wnioski. 

➢ Radny Wincenty Pawelczyk pytał czy w tym roku będą organizowane 
Dożynki Gminne.  
Wójt informował, że będą w tym roku Dożynki w Kruczynie.  

➢ Na zakończenie Przewodniczący podziękował za udział w dzisiejszej sesji, 
jedocześnie informował, że Rada spotka się za cztery dni - 18 lipca - na sesji 
nadzwyczajnej, będzie to ważne spotkanie, gdyż Przewodniczący wyraził 
zadowolenie, że mieszkańcy tak działają w kwestii przebiegu linii szybkich 
kolei, obojętnie którego wariantu oby tylko tego który wyrządzi najmniej 
szkód i strat, bo to że kolej pobiegnie przez naszą gminę jest już praktycznie 
stuprocentowe.     
 

Ad 14) Zamknięcie sesji. 
O godzinie 1700 Przewodniczący zamknął XLII Absolutoryjną Sesję.  

 
Protokołowała                Zatwierdził 
Podinspektor ds. rady gminy      Przewodniczący Rady 
Julita Ciarcińska-Wachowiak                    /-/ Waldemar Tomaszewski 
 
 
 
Zał. 1.  Wyniki głosowania poszczególnych uchwał.  
Zał. 2.  Uchwała Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu w sprawie wyrażenia opinii                               

o przedłożonym przez Wójta Gminy sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy za 2021 rok wraz  z informacją                   
o stanie mienia jednostki samorządu terytorialnego i objaśnieniami SO-10/0954/276/2022 z dnia 1 czerwca 2022 roku. 

Zał. 3.  Opinia Komisji Rewizyjnej o wykonaniu budżetu Gminy za 2021 r., oraz wniosek  o udzielenie Wójtowi Gminy 
absolutorium z tytułu wykonania budżetu  za 2021 rok. 

Zał. 4.  Uchwała nr SO-10/0955/272/2022 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia                         
28 czerwca 2022 r. w sprawie wyrażenia opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą                   
w sprawie udzielenia absolutorium dla Wójta Gminy Nowe Miasto nad Wartą z tytułu wykonania budżetu za rok 
2021. 


